
 

 

Poznań, dnia 11 lipca 2017r. 

  

Michał Grześ 

Radny Rady Miasta Poznania 

   

  Szanowny Pan 

  Jacek Jaśkowiak 

  Prezydent Miasta Poznania  

  

  

INTERPELACJA 

Dotyczy:  Składowiska odpadów w Suchym Lesie  

  W związku z udzieloną odpowiedzią z dnia 6 czerwca 2017r. na zgłoszoną interpelację w 
sprawie działalności składowiska odpadów w Suchym Lesie wyrażam podziękowanie Panu 
Prezydentowi za obszerny materiał wyjaśniający. Niemniej nadaj jestem zaniepokojony brakiem 
szybszych i skuteczniejszych działań ze strony Zarządu Spółki Zakład Zagospodarowania 
Odpadów w sprawie zrekultywowania kwatery P-3, która jest głównym źródłem wytwarzania 
nieprzyjemnych zapachów. Z formalnym wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego o wydanie 
decyzji wyrażającej zgodę na zamknięcie kwatery P-3 (w tym też na rekultywację) można było 
wystąpić na początku 2016 roku, a nie dopiero 16 listopada 2016 roku. Z kart przekazania 
odpadów za rok 2016 wynika, że niezgodnie z prawem zdeponowano do kwatery P-3 wyłącznie 
odpady biodegradowalne (zielone- 20.02.01), które należało przekazać do kompostowni 
znajdującej się na składowisku- co potwierdza załączony do udzielonej odpowiedzi na 
wcześniejszą interpelację segregator zawierający karty przekazania odpadów. Ustawa o 
odpadach w art. 122 ust. 1 zakazuje składowania odpadów ulegających biodedegradacji (o 
kodzie 20.02.01) na kwaterach składowiska. Odpady ulegające biodegradacji(zielone) winny być 
przetwarzane w kompostowni. Od powyższych odpadów przetworzonych na kompostowni nie 
odprowadza się tzw. karnej opłaty marszałkowskiej do Urzędu Marszałkowskiego. Natomiast 
niezgodny z prawem sposób składowania w/w odpadów na kwaterze P-3 spowodował, że ZZO  



 

musiało odprowadzić do Urzędu Marszałkowskiego kwotę 64.447 zł. Zaznaczyć należy opłata 
środowiskowa od jednej tony odpadów zielonych wynosi ponad 100 zł. Należy zauważyć, że 
zdeponowano na kwaterze P-3 w 2016 roku ok. 500 ton odpadów zielonych. Z wydanej decyzji 
przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego z dnia 13 lutego 2017 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na zamknięcie kwatery P-3 a w szczególności z harmonogramu prac 5 faz 
realizacyjnych zamknięcia kwatery( w tym też przeprowadzenia rekultywacji końcowej), z 
terminem końcowym przypadającym na dzień 30.09.2018r. - pkt. 2.2. decyzji- str. 2. 
Niezrozumiałym jest więc nowy wniosek złożony przez Zarząd ZZO w sprawie zmiany w/w 
decyzji Marszałka Woj. Wlk. w zakresie wydłużenia prac do 30.07.2019r. Jak już wspomniałem 
w poprzedniej interpelacji przeprowadzone badania w ubiegłym roku przez Zachodniopomorski 
Uniwersytet Technologiczny ze Szczecina wykazały w sposób jednoznaczny, że dominującym 
źródłem emisji zapachowej jest kwatera P-3. Wskazując także we wnioskach końcowych, że 
należy podjąć działania zmierzające do jak najszybszej rekultywacji kwatery. Na wniosek 
Marszałka Województwa Wielkopolskiego przeprowadzony przegląd ekologiczny składowiska 
odpadów i jego otoczenia również wskazuje na pilne działania w zakresie zrekultywowania 
kwatery P-3. Ponadto Wójt gminy Suchy Las w piśmie z dnia 12 października 2016r. do Zarządu 
Województwa Wielkopolskiego zawnioskował o szybką rekultywację eliminującą zagrożenia 
związane z uciążliwością odorową. W związku z powyższym wyjaśnienia w tej kwestii 
przedstawione w udzielonej odpowiedzi na interpelację nie są do zaakceptowania. Wątpliwość 
budzi też niepodanie dokładnej kwoty zebranej na fundusz rekultywacyjny,a jedynie przybliżoną 
kwotę (tj. ok. 10 mln zł). Przecież wiadomo, że zdeponowano na kwaterze P-3 489,66 tys. Mg 
odpadów. Z załączonych cenników wynika cena jaką przeznacza się na fundusz rekultywacyjny 
od 1 Mg odpadów w poszczególnych okresach- to w czym problem, aby ustalić dokładną 
wartość. Zgodnie z art. 137 ust. 3 ustawy o odpadach fundusz rekultywacyjny może mieć 
formę odrębnego rachunku bankowego, rezerwy lub gwarancji bankowej. W związku z 
powyższym oczekuję: 

1. szczegółowych wyjaśnień w sprawie wszystkich powyższych zgłoszonych wątpliwości 
wynikających w niniejszej interpelacji, 

2. zrealizowania prac związanych z zamknięciem kwatery P-3 ( w tym też rekultywacji kwatery) 
zgodnie z decyzją Marszałka Województwa Wielkopolskiego z dnia 13 lutego 2017r., 

3. podania dokładnej kwoty zebranej na fundusz rekultywacyjny, w tym też podania jaką formę, 
o której mowa w art. 137 ust. 3 zastosowało ZZO (proszę o szczegółowe dane w tym temacie) 

  

 

 


